
13 فرهنگ و هنر

رویدادها

پورحسین سرپرست شبکه 4 شد
مع��اون س��یما ب��ا ص��دور حکم��ی، رضا 
پورحسین را به عنوان سرپرست شبکه 4 سیما 
منصوب کرد.  به گزارش فارس، در بخش��ی از 
متن حکم صادره توس��ط مرتض��ی میرباقری 
خطاب به پورحس��ین آمده است: »انتظار دارد 
با عنایت به مفاد حکم رئیس محترم سازمان به 
اینجانب و بهره گیری از الگوی کارآمد و اثربخش 
مهندسی و مدیریت پیام در گسترش و ارتقای 
گفتمان علمی و فرهنگی تبیین پیشرفت های 
علمی و فناوری کشور و ترویج روحیه علم گرایی 

اهتمام ویژه ای داشته باشید«.

سلطنت بر پایه خون مردم
پوستر »قتل، هتک، سلطنت« منتشر شد. 
این پوس��تر به سلطنت محمدرضا شاه بر پایه 
خون هایی ک��ه پدرش در گوهرش��اد ریخته، 
پرداخته است حتی فرم تاج سرخ رنگ از روی 
تاج سلطنتی محمدرضا پهلوی مدل سازی شده 
اس��ت.  به گزارش فارس، معاونت فرهنگی و 
اجتماعی شهرداری مشهد از سال گذشته اقدام 
به تولید آثار هنری درباره واقعه قیام مس��جد 
گوهرشاد کرده اس��ت. به مناسبت این واقعه 
ملی- مذهبی جمعی از اساتید پیشکسوت و 
هنرمندان جوان کشورمان در رشته گرافیک 
و نقاش��ی وارد عرصه ش��دند.  یکی از آثار این 
رویداد هنری، طراحی پوس��تر »قتل، هتک، 
س��لطنت« است که توس��ط حامد مغروری و 
زین��ب ربانی خواه با تکنی��ک فتومونتاژ انجام 
گرفته است. در این پوس��تر از تصاویر کاشی 
مس��جد گوهرشاد استفاده ش��ده و شکستن 
این کاش��ی ها نمادی از هتک حرمت مسجد 

گوهرشاد است.

برگزاری نخستین جلسه شورای 
پروانه نمایش با حضور ایوبی

نخس��تین جلس��ه ش��ورای بازبینی فیلم 
س��ینمایی با حضور رئیس سازمان سینمایی 
برگزار شد. ایوبی که در روزهای اخیر انتقادات 
بس��یاری درب��اره دخالت��ش در آرای صادره و 
صدور حکم حکومتی وجود دارد، در این جلسه 
تاکید کرد ش��ورای بازبینی تنها مرجع اصلی 
قضاوت اس��ت و همه باید به تصمیمات شورا 
احترام بگذارند! اولین جلس��ه شورای نمایش 
پس از تغییر و تحول و انتصاب اعضای جدید 
بدون حضور رس��ول صدرعاملی که در س��فر 
خارج از کشور حضور داشت، در محل سازمان 
برگزار ش��د.  در این جلسه حجت الله ایوبی با 
تقدیر از تلاش های خوب اعضای پیشین شورا 
از اعضای جدید برای پذیرش این مس��ؤولیت 
مهم تش��کر و ب��رای ایش��ان آرزوی موفقیت 
کردن��د.  در ادامه ضمن معارفه اعضای جدید 
و اهدای احکام صادره  از سوی وزیر فرهنگ و 
ارشاد اسلامی توسط حجت الله ایوبی به افراد، 
نقطه نظرات و دیدگاه های اعضا مطرح و بحث 

و تبادل نظر شد.

پشت پرده روی آنتن نرفتن برنامه 
موفق »ثریا«

برنامه »ثریا« که در دوران پخش از تلویزیون 
همراه با نقطه نظرات ارزنده ای از سوی مخاطبان 
بوده  اس��ت و حتی مورد توجه حضرت آقا هم 
ق��رار گرفته بود، چندی اس��ت دچار معضلاتی 
برای پخش س��ری جدید خود ش��ده اس��ت و 
طبق ش��نیده ها فعلا پخش نخواهد شد.  مقام 
معظم رهبری یک بار پیام تش��کری را خطاب 
به سازندگان برنامه ابلاغ کرد، بار دیگر نیز پس 
از به ریاست رس��یدن علی عسکری در سازمان 
صداوسیما، ایشان از 3 برنامه به عنوان برنامه های 
موفق و الگو ن��ام بردند که یکی از این برنامه ها 
»ثریا« بود.  به گزارش فارس، برنامه تلویزیونی 
»ثری��ا« با اجرای محس��ن مقص��ودی از جمله 
معدود برنامه های تلویزیونی است که با به چالش 
کشیدن مسائل مختلف مبتلا به جامعه آنها را از 
ابعاد مختلف واکاوی می کن��د. حالا با روی کار 
آمدن مرتضی میرباقری به عنوان معاونت سیما 
و علیرض��ا ب��رازش به عنوان مدیر ش��بکه یک، 
این برنامه با چالش های جدیدی روبه رو ش��ده 
است. فش��ار دولتی ها به سازمان صداوسیما در 
تعدیل این برنامه بی پروا مدیران رس��انه ملی را 
در منگن��ه ای قرار داده ک��ه ترجیح بدهند این 
برنامه خود با اختیار خود از گردونه خارج شده و 
عطای پخش را به لقایش ببخشد.  عدم پرداخت 
دستمزد سازندگان این برنامه گام نخست برای 
خس��ته کردن عوامل برای ادامه راه است. البته 
مدیران تصمیم گرفته اند ثریا را به زیرمجموعه 
یک گروه ببرند تا با اعمال نظر و ایجاد محدودیت 
ثریایی ها را مجبور کنند به برنامه ای بی خاصیت 
بدل ش��وند که البته این موضوع هنوز از سوی 

سازندگان ثریا مورد قبول واقع نشده است.

سخنگوی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی:
برخی نمایش ها مجوز گرفته اند که 

نباید می گرفتند

حس��ین نوش آبادی، س��خنگوی وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی گفت: برخی نمایش ها 
مجوز گرفته اند که نباید می گرفتند اما برخی 
م��وارد اصلاح ش��ده و این مس��اله مدیریت 
و کنت��رل ما را نش��ان می دهد. ب��ه گزارش 
فارس، حسین نوش آبادی، سخنگوی وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی در جمع خبرنگاران 
در پرسش به سوالی  مبنی بر اینکه وضعیت 
تئاتره��ای روی صحن��ه که برخ��ی چندان 
تطابقی با فرهنگ جامعه ندارد،  گفت: تئاتر از 
جمله هنرهایی است که نگاه های انتقادی دارد 
و هنرمند سعی می کند چالش ها و کمبودها را 
منعکس کند اما گاهی در بیان اغراق ممکن 
اس��ت صورت بگیرد. هنر مشکلات را جدی 
نش��ان می دهد، گاهی در نمایشنامه فیلم و 
ش��عرها نیز مبالغه هایی صورت می گیرد که 
طبیعت کار هنری اس��ت بویژه هنر تئاتر که 
پایه اش براس��اس نقاط انتقادی و بزرگنمایی 
است. طبیعی اس��ت در برخی اتفاقات نقد و 
تحلیل صورت می گیرد که با فرهنگ و مبانی 
م��ا تطابق ندارد. وی در ادام��ه افزود: در بروز 
مواردی که بی��ان ک��ردم اصلاحاتی صورت 
خواهد گرفت حتی ممکن است نمایش نیز 
موقتاً تعطیل ش��ود. این رون��د در طول ادوار 
گذشته هم اتفاق افتاده است. وی همچنین 
اظهار کرد:  ما خیلی هم نباید از اینکه برخی 
چیزه��ا در فیلم و نمایش های ما باش��د و به 
ذائقه برخی خوش نیاید نگران باشیم،  فردی 
کتابی می نویسد و ناشری آن را چاپ می کند 
اما دلیل بر پذیرفتن تمام محتوای آن نیست. 
ما الان با مس��ائل مختلفی مواجهیم که باید 
مدیریت ش��ان کنیم. گاهی غفلتاً در کتاب یا 
نمایش��ی چیزی گفته می شود که تذکر داده 
خواهد شد تا اصلاح شود. شهامت برای اصلاح 
وجود دارد که قابل س��تایش اس��ت. طبیعی 
اس��ت برخی نمایش ها مجوز گرفته که نباید 
می گرفتند اما برخی موارد اصلاح شده و این 
مساله مدیریت و کنترل ما را نشان می دهد که 
هرجا اتفاق ناگواری رخ دهد،  تایید کرده و پای 

آن می ایستیم.

برگزاری نخستین استعدادیابی 
استندآپ کمدی ایران

در راستای تقویت حرفه بازیگری بویژه در 
حوزه استندآپ، نخستین استعدادیابی در حوزه 
استندآپ کمدی در کشور و با حضور نامحدود 
علاقه من��دان ورود به این حرفه برگزار خواهد 
ش��د. به گزارش تسنیم، نخس��تین کارگروه 
اس��تعدادیابی در این حوزه، برای نخستین بار 
در کشور با هدف تقویت این حرفه وابسته به 
بازیگ��ری و در عین حال مجزا از آن، به همت 
دانش��کده خبر 4 مردادماه سال جاری برگزار 
خواهد شد. سپهر آبروش، دبیرکل این کارگروه 
ب��ا بیان این مطلب گفت: نخس��تین فراخوان 
استعدادیابی استندآپ کمدی کشور با هدف 
کشف و پرورش اس��تعدادهای جوان طراحی 
ش��ده که این امر بستر خوبی در جهت ایجاد 
فضای رشد اس��تعداد ها، آموزش و کارآفرینی 
ب��رای علاقه من��دان ای��ن حرفه خواه��د بود. 
نخستین استعدادیابی استندآپ کمدی کشور 
با داوری هنرمندانی چون ش��هره لرس��تانی، 
علیرضا مس��عودی و امیر کربلای��ی زاده انجام 
می شود و در 4 مرداد ماه سال جاری از ساعت 
9 صبح در سالن همایش فرهنگسرای اندیشه 

برگزار خواهد شد.

پژمانفر رئیس فراکسیون قرآن و 
عترت مجلس شد

در جلس��ه دیروز فراکسیون قرآن و عترت 
مجل��س ده��م،  انتخابات هیأت رئیس��ه این 
فراکسیون برگزار شد که بر این اساس، نصرالله 
پژمانفر به عنوان رئیس انتخاب شد. به گزارش 
نسیم آنلاین، جلسه فراکسیون قرآن و عترت 
مجلس شورای اسلامی صبح دیروز 29 تیرماه 
برگزار شد. در این جلسه انتخابات هیات رئیسه 
فراکسیون برگزار شد که بر این اساس نصرالله 
پژمانفر، نماینده مردم مشهد به عنوان رئیس 
این فراکسیون انتخاب شد. همچنین فاطمه 
ذوالقدر و احد آزادی خواه به ترتیب نایب رئیس 
و سخنگوی این فراکسیون و زهرا سعیدی نیز 

دبیر این فراکسیون شدند.

گ�روه فرهن�گ و هنر: اهمیت دادن ب��ه دغدغه ها و 
درخواس��ت های گروه های مختلف در ش��بکه های 
تلویزیونی اقدامی اس��ت که رسانه ملی جهت درگیر 
کردن حجم بیشتری از مخاطبان طی سال های اخیر 
مورد توجه قرار داده اس��ت. دانشجویان از گروه هایی 
هس��تند که اگرچه حجم قاب��ل توجهی از جمعیت 
کش��ور را تشکیل می دهند اما مطالبات، دغدغه ها و 
مسائل مربوط به آنان کمتر در رسانه ملی طرح شده 
بود. در این میان تقریبا یک س��ال از پخش مستمر 
و هفتگی اولین مجله تلویزیونی ویژه دانشجویان در 
شبکه خبر می گذرد. »نبض دانشجو« عنوان برنامه ای 
اس��ت که برای نخس��تین بار در تلویزیون به شکلی 
هفتگی، مس��تمر و با نگاهی ملی به فضای دانشگاه، 
توانسته است جای خالی این نوع برنامه ها را در رسانه 
ملی پر کند. با پایان یافتن قس��مت 52 برنامه نبض 
دانشجو که به طور مرتب طی یک سال گذشته روی 
آنت��ن رفت، تصمیم گرفتیم با تعدادی از عوامل این 
برنامه پیرامون چالش ها و فرصت های برنامه س��ازی 
درباره دانشجویان در رسانه ملی به گفت وگو بنشینیم. 
متن گفت وگو با محمد رضایتی سردبیر و مدیر تولید، 
س��جاد بلوکات کارگردان و حس��ین اسدی یکی از 

مجریان این برنامه را در زیر می خوانید.
***

 شاید خیلی ها طی این سال ها، دغدغه برنامه سازی 
برای دانش�جویان را داش�ته اند اما این اتفاق نیفتاد 
تا اینکه ش�ما نبض دانش�جو را روی آنت�ن بردید. از 

چگونگی شکل گیری این دغدغه بگویید.
رضایت�ی: این دغدغه ب��رای ما جدی بود. با توجه به 
اینک��ه زمان زیادی هم از س��ال های دانش��جویی ما 
نمی گذرد، خیلی برایمان مهم بود بتوانیم مطالباتی 
که در سال های دانشجویی داشتیم را در رسانه ملی 
مطرح کنیم. دانش��گاه و دانشجو ازجمله حوزه های 
مهم و اثرگذار در فضای فرهنگی – اجتماعی کشور 
اس��ت و به عنوان یکی از گروه های مرجع ش��ناخته 
می ش��ود. دانشجویان علاوه بر تاثیر کیفی و عمیقی 
که در مناسبات کشور دارند به دلیل حضور پرتعداد 
در جامع��ه )بیش از 4 میلیون و 400 هزار دانش��جو 
در کشور( به طور متوسط همه خانواده های ایرانی را 
درگیر کرده اند. با همه وسعت جمعیتی دانشجویان، 
جای خالی یک برنامه دانش��جویی در س��یما حس 
می شد و خوشبختانه با استقبال مدیران شبکه خبر 
تولید برنامه نبض دانشجو شروع شد. موضوع اولین 
برنامه ما هم کاملا چالش��ی بود؛ اینکه دانشجویان از 
طیف های مختلف انتظار دارند چه مباحثی در حضور 

رهبر انقلاب مطرح شود. 
 تولید هفتگی کار سختی به نظر می رسد.  ■

بل�وکات: همینطور اس��ت بویژه برای م��ا که غالب 
گزارش های م��ان میدان��ی تهی��ه می ش��د. م��ا در 
دانش��گاه های مختلف حضور پیدا کرده و از نزدیک 
مسائل صنفی و دانشجویی را پیگیری می کردیم. این 
کار سختی است اما به یاری خدا توانستیم 52هفته، 
بی وقف��ه این برنامه را روی آنت��ن ببریم. تعاملی که 
با مدیران ش��بکه داش��تیم از ابتدا این بود که برنامه 
میدانی باشد. برنامه میدانی هم وقتی به داخل دانشگاه 
می رود، خب نقدهای��ی هم به جامعه دارد. نقدهایی 
صریح که هیچ جای دیگر شاید نمونه اش پیدا نشود 
اما این ظرفیت وجود داشت و برنامه ما با همه نقدهای 
صریحش روی آنتن می رفت تا جایی که دانشجویان 
رسانه ملی را در کنار خودشان می دیدند نه به عنوان 

یک سازمان صرفا حاکمیتی.
 انتخاب عنوان »نبض دانشجو« برای برنامه عنوان 

فکرشده ای بود؟   
رضایتی: عنوان را با فکر انتخاب کردیم. یعنی از همان 
ابت��دا تلاش مان این بود نبض ما با نبض دانش��گاه و 
دانش��جو بزند. البته امروز این ادعا را نداریم که کاملا 

هماهنگ با نبض دانشجویان بوده ایم اما به عنوان اولین 
گروهی که در این حوزه شروع به فعالیت کرده ، در این 
مسیر گام برداشته ایم. واقعا اتفاقات تلخ و شیرین و از 
وجوه مختلف وقایع مثبت و منفی زیادی در دانشگاه 
رخ می دهد. طبیعتا رصد همه اینها سخت است اما 
به عنوان یک تیم دانشجویی تهیه برنامه، سعی کردیم 
هم س��طح دانشجویان باشیم. دانش��جویان به منزله 
گروه هایی که در مسائل مختلف از سلف سرویس تا 
برجام اظهارنظرهای منطقی و درست کم ندارند، در 
این سال ها کمتر دیده شده بودند. این برنامه کمک 
کرد تا تلقی و ذهنیت واقعی تری از دانشگاه در جامعه 

وجود داشته باشد.
 درب�اره ذهنی�ت جامع�ه از 

دانشگاه توضیح می دهید؟
رضایتی: ببینی��د! تصوری که 
حت��ی همین ح��الا در جامعه 
وج��ود دارد، تک بعدی اس��ت. 
از بیرون یا دانش��گاه را به عنوان 
یک محل برای مناقشه سیاسی 
می بینند یا به عنوان محلی صرفا 
ب��رای گذران عم��ر و به تاخیر 
انداختن س��ربازی ی��ا تصورات 

دیگر. اما واقعیت دانشگاه چیز دیگری است. مسائل 
صنفی هست. دغدغه های سیاسی و اجتماعی هست 
و برنامه ه��ای فرهنگی هس��ت. موضوعات علمی به 
معنای واقعی خودش هست و کلی موضوعات دیگر. 
ما خواس��تیم این تلقی واقعی درباره دانشگاه را ارائه 
کنیم. در واقع واقعیت دانشگاه را بدون روتوش نشان 
بدهیم. البته به خاطر اینکه تولید برنامه دانشجویی 

بود، محدودیت هایی داشتیم. 
 در واق�ع دانش�گاه را به طور واقعی به رس�انه ملی 

آوردید!
بلوکات: تلاش مان این بود. رس��انه تا پیش از این هر 
وقت می خواست دانشگاه را نشان بدهد یا مسابقات 
پل ماکارونی و نجات تخم مرغ نشان می داد یا اینکه 
سالی یکبار گزارش درباره 16 آذر. هیچ چیز دیگری 

در رسانه ملی درباره دانشجویان وجود نداشت. 
 ب�رای تولی�د برنام�ه از دانش�جویان ه�م کم�ک 

می گرفتید؟
بلوکات: از ابتدا دنبال این بودیم که برنامه را تعاملی 
پیش ببریم. بعد از چند قسمت ابتدایی دانشجویان 
برای ما فیلم و گزارش ارسال و کمی بعدتر خودشان 
گ��زارش و مصاحب��ه تولی��د می کردند و ب��رای ما 
می فرس��تادند. این نشان می دهد آنها این را پذیرفته 
بودند ک��ه تلویزیون در کنار آنهاس��ت. گ��زارش از 
تجمعات، مراسم، جشنواره ها و فعالیت های دانشجویی 

توسط خود دانشجویان برای ما ارسال می شد.
 همکاری مس�ؤولان دانشگاهی چگونه بود؟ یعنی 
با این مس�اله که تلویزیون به مش�کلات دانشگاه ها 

بپردازد، مشکلی نداشتند؟
رضایتی: مش��ی ما این بود که منصفانه به مس��ائل 

بپردازیم. این رویکردهای منصفانه باعث شد مسؤولان 
دانش��گاه ها ای��ن برنامه را به نوع��ی مچ گیری تلقی 
نکنند. در واقع نس��بت به برنامه گارد نداشته باشند. 
واکنش ها البته متفاوت بود. برخی مسؤولان خودشان 
پیشنهاداتی برای حل مسائل داشتند، برخی در نقاط 

چالش برانگیز دانشگاه ها همکاری می کردند. 
اس�دی: کاری که ما کردیم به نوعی خط شکنی بود. 
پخش گزارش های دانش��گاهی با جس��ارت بیشتر و 
به دور از برخی محافظه کاری های مرس��وم که البته 
منطقی هم نیس��ت، باعث شد دانشگاه و دانشجویی 
را در تلویزیون نش��ان بدهیم که تا حالا کمتر نشان 
داده شده بود. در واقع نمونه اش را کمتر دیده بودیم. 
از این رو دانش��گاه ها برایش��ان 
س��وژه و محور برنامه ما خیلی 
ج��ذاب بود. من که خودم برای 
تهیه گزارش ها به دانشگاه های 
متوج��ه  می رفت��م،  مختل��ف 
می ش��دم ای��ن برنام��ه چقدر 

برایشان متفاوت است. 
دانش�گاه های  در  ش�ما   
شهرس�تان ها هم حض�ور پیدا 

می کردید؟
اس�دی: بله! اس��مش را هم گذاش��ته بودیم س��فر 
استانی)باخنده(. ما واقعا صرف اینکه این برنامه پخش 
ش��ود، کار نمی کردیم. هدف و دغدغه اصلی مان حل 
مشکلات بود. از این جهت گاهی لازم بود خودمان به 
دانشگاه های مختلف برویم. خب این برای ما که هنوز 
زندگی دانشجویی داریم و برنامه را دانشجویی تولید 
می کنیم خیلی سخت است. اما این کار را کردیم. به 
دانشگاه های مختلف که می رفتیم، مسؤولان دانشگاه 
فک��ر می کردند  خودرویی در اختیار ما قرار گرفته یا 
مثلا خودمان وسیله داریم. اما وقتی با موتور یکی از 
دانشجویان برای تهیه برنامه می رفتیم یا از دانشگاه 
با تاکس��ی برمی گش��تیم ترمینال متوجه می شدند 
خبری نیست. در واقع به معنی واقعی کلمه برنامه ها 

را میدانی تولید می کردیم. 
 به نظر می رس�د ارتباط خوبی با بدنه دانش�جویان 

برقرار کردید. 
بلوکات: بله! خدا را ش��کر. گزارش��گر ما در کنار آنها 
حضور پیدا می کرد. اینطور نبود که تیم برنامه س��از 
ما جای خاصی در دانش��گاه ها در اختیار داشته باشد 
یا اینکه میهمانس��رایی برای ما در نظر بگیرند. ما با 
دانشجویان در سلف غذا می خوردیم و در خوابگاه های 

آنها استراحت می کردیم. 
اسدی: یکی از دغدغه های اصلی رهبر انقلاب در چند 
سال اخیر پیرامون فضای دانشگاه ها، ارتباط گرفتن با 
بدنه دانشجویی است. کاری که ما کردیم در راستای 
همین امر بود. مدیران دانش��گاهی به ما می گویند با 
دیدن برنامه ش��ما دقیقا می فهمیم کف دانشگاه چه 
خبر است. از طرفی طی رابطه هایی که با دانشجویان 
گرفتیم امید داریم در سال های بعد کمتر دانشگاهی 

باشد که نبض دانش��جو از آنجا برنامه نداشته باشد. 
م��ا باید این پویایی و نش��اط را نش��ان بدهیم. البته 
اجازه هم ندادیم برنامه سفارش��ی ش��ود. 16 آذر در 
دانش��گاه به ش��عاع 500متر در دو- سه سالن مجزا 
طیف های مختلف برنامه داشتند. این عزت جمهوری 
اس��لامی است که همه گروه ها در آن حق اظهارنظر 
دارن��د. ما تلاش کردیم نش��ان بدهیم برخلاف همه 
دروغ پردازی هایی که ممکن اس��ت در خارج ش��ود، 
در جمه��وری اس��لامی آزادی بیان حتی بیش��تر از 
آنچه فکرش را بکنید وجود دارد. در راستای دغدغه 
رهبر انقلاب یک قدمی هم برای بحث کرس��ی های 
آزاداندیشی برداشتیم و بخش ویژه پاتوق دانشجویی 
را با بحث درباره موضوعات مختلف برگزار کردیم که 

با استقبال مواجه شد.
 خودت�ان کدامی�ک از بخش های برنامه را بیش�تر 

دوست دارید؟
رضایتی: بخش تور علمی. ما در هر قس��مت تلاش 
کردیم به یکی از دستاوردهای علمی در دانشگاه های 
مختلف بپردازیم. اگرچه در همه 52قسمت این کار 
را کردیم اما باز گروه های زیادی ماندند که نتوانستیم 
تولیدات علمی شان را در برنامه نشان دهیم. ما واقعا 
دیدی��م که در دانش��گاه هس��تند گروه هایی که آن 
رسالت اصلی دانشجویی را با جدیت دنبال می کنند. 
ب��رای مردم هم جذاب بود. یعن��ی بازخوردهایی که 
داشتیم نشان می داد این بخش از برنامه عام پسندتر 
است. مردم همین که می بینند  اینقدر نیروی داخلی 
می تواند دقیق و ابتکاری در حوزه های مختلف علمی 

وارد شود، خوشحال می شوند.
بل�وکات: ب��رای م��ن ه��م بخ��ش ت��ور علم��ی 

دوست داشتنی تر بود.
اس�دی: تور علمی و پاتوق دانش��جویی. ما در پاتوق 
صراح��ت به خ��رج دادیم و نظرات دانش��جویی را با 
ظرفیت انتقادی بالا منعکس کردیم. در واقع یک نوع 
کرسی آزاداندیش��ی بود. این انعطافی که نشان داده 

شد، بازخورد خوبی داشت.
 نکته ای اگر مدنظرتان هست بفرمایید.

بلوکات: یک��ی از ش��یرین ترین بخش های برنامه 
برای ما این بود که موضوعی را پیگیری می کردیم 
و به نتیجه می رس��ید و حل می ش��د. این خیلی 
خوش��حال کننده ب��ود، چرا که تلاش م��ا این بود 
هرچن��د کوچک مس��ائل صنفی دانش��گاهی به 
شکلی حل ش��ود. اگرچه شاید حجم مسائل زیاد 
 اس��ت اما در اندازه خودمان تلاش کردیم در سطح 

دانشجویان باشیم.
رضایتی: نبض دانش��جو تلاش کرد با نبض دانشگاه 
و دانشجو هماهنگ بزند. علاوه بر برنامه های مرتبی 
که داش��تیم، در13آبان و 16آذر، ای��ام اعتکاف، ایام 
امتحانات و مناس��بت های دیگر پوششی که مناسب 
ب��ود از برنامه ها دادیم و امیدواریم در مهرماه با تندتر 
شدن نبض دانشگاه و دانشجو ماهم فعالیت جدی تر و 

صریح تری داشته باشیم. 
اس�دی: به نظر من دانشگاه های ما بر خلاف آنچه 
برخی با تبلیغات س��عی می کنند به نفع خودشان 
مطرح کنند، اصلا امنیتی نیس��تند. دانشگاه های 
ما بانش��اط، پرش��ور و پرحرارت هستند. مباحث 
علم��ی هم در آنها دنبال می ش��ود. دانش��گاه های 
ما تک بعدی نیستند و مس��ؤولان نباید بازی های 
سیاسی خود را به دانشگاه بکشند و از این محیط 
پرشور سوءاستفاده کنند. ارتباط چهره به چهره ما با 
دانشجویان زیاد است. فکر می کنم »نبض دانشجو« 
تا حد قابل قبولی توانسته اعتماد دانشجویان را به 
خود جلب کند. شاید در برخی موارد به برنامه و کار 
بنده و دوستانم انتقاداتی وجود داشته باشد اما طبق 
رصدی که صورت گرفته، نوع پرداخت به موضوعات 

و سوژه ها مورد علاقه و استقبال دانشجویان است.

گفت وگو با عوامل »نبض دانشجو« نخستین مجله تلویزیونی ویژه دانشگاه درباره تجربه برنامه سازی دانشجویی در رسانه ملی

دانشگاه واقعی را نشان دادیم
اخبار
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انتقاد بازیگر تلویزیون از برنامه های زرد گفت وگو محورانتشار روایت زندگی بازیگر شهید در »آخرین نقش« 
انتش��ارات روای��ت فت��ح دو اثر 
جدی��د در زمین��ه خاط��رات 
رزمن��دگان و دوران دفاع مقدس روانه بازار کتاب 

بیست وسومین  است.  کرده 
جلد از مجموعه »روزگاران« 
با موضوع »تفحص« منتشر 
شد.  این کتاب شامل 100 
خاط��ره کوت��اه از تفح��ص 
شهدا اس��ت. افروز مهدیان 

در معرفی این کتاب در مقدمه می نویسد: »این 
کت��اب فقط یکصد تصویر کوتاه اس��ت از دوران 
زندگ��ی مردان م��ردی که بع��د از جنگ، یگانه 
دلخوشی شان آرام کردن دل مادران شهدا بود زیرا 
این قصه سر دراز دارد«. همچنین کتاب »آخرین 
نقش« روایت زندگی هنرمند شهید مجید فریدفر 

از زبان پدر و همسر این شهید منتشر شد. فرید فر 
در دوران کودکی )پیش از وقوع انقلاب اسلامی( 
همراه با پدر خود به آکروبات بازی مش��غول بود. 
ب��ه همین دلیل س��فرهای 
زیادی ب��ه خارج از کش��ور 
داشت و این امر باعث شد در 
میان سینماگران ایرانی نیز 
کودکی معروف ش��ود و از 9 
سالگی در فیلم های بسیاری 
از همان دوران به ایفای نق��ش بپردازد، »مراد و 
لاله« نخس��تین فیلمی بود ک��ه وی در آن بازی 
کرد. شهید فرید فر خرداد 1360، در روز های اولیه 
جنگ تحمیلی و در جریان حصر آبادان، هنگامی 
که ریاس��ت کمیته تجریش را برعهده داشت، به 

شهادت رسید.

فاطم��ه گ��ودرزی گف��ت: این 
برنامه ه��ای گفت وگومح��وری 
ک��ه دائم بازیگ��ر دعوت می کنند ت��ا از زندگی 

خصوصی شان بگویند مثل 
مجله های زردی می ماند که 
محتوایی ندارند. به گزارش 
مهر، این بازیگر س��ینما و 
تلویزیون با اشاره به اینکه 
ای��ن روزها بی��ش از اندازه 

برنامه گفت وگومح��ور در تلویزیون داریم، بیان 
کرد: نمی دانم بودجه این برنامه ها پایین اس��ت 
یا دلیل دیگری دارد که دائم همین یک س��بک 
را می س��ازند. من در طول س��ال به برنامه های 
متعددی دعوت می ش��وم برای اینکه از زندگی 
خصوص��ی ام بگویم. درس��ت اس��ت ک��ه مردم 

دوس��ت دارند هنرمندان را در تلویزیون ببینند 
و از زندگی ش��ان باخبر باش��ند ام��ا فقط دیدن 
چهره هنرمند چ��ه دردی از مردم دوا می کند؟ 
زندگی خصوصی ما بارها در 
ده ها برنامه گفته شده است. 
گ��ودرزی عنوان ک��رد: این 
روزها می بینم س��ریال هایی 
که در گذش��ته کار کردم از 
بازپخش  شبکه های مختلف 
می ش��ود. انگار هیچ تولید جدی��دی ندارند که 
دائ��م کار تکراری پخش می کنن��د. به نظر من 
تلویزیون خیلی هم پ��ول دارد. از قبَِل این همه 
تبلی��غ و درآمدهایی که دارد یا برنامه هایی مثل 
»دورهمی« و »خندوانه« که اسپانسرهای بسیار 

قوی دارند نمی تواند بی پول باشد.
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مدیران دانشگاهی به ما می گویند 
با دیدن برنامه شما دقیقا می فهمیم 
ک�ف دانش�گاه چ�ه خب�ر اس�ت. 
از طرف�ی ط�ی رابطه های�ی ک�ه با 
امی�د داریم  دانش�جویان گرفتیم 
در س�ال های بعد کمتر دانشگاهی 
باشد که نبض دانشجو از آنجا برنامه 

نداشته باشد


